
Setkání a diskusi Spolku přátel Evangelické teologické fakulty v Praze 3. 
listopadu 2007 otevřel prof. Pavel Filipi hovorem na téma Přímluva za biblicky 
orientované kázání. Tato jeho řeč vycházela z jeho knihy „Pozvání k naději“ a 
z předchozí akademické diskuse na teologické fakultě. Jeho koreferenty byli faráři 
Martin Horák (Jilemnice), Birgit Dušková (německy mluvící sbor v Praze) a 
Michael Hoffmann (Haramsøy, Norsko), a ti reflektovali téma kázání a kazatele 
s hlediska svých praktických zkušeností.
Právě mladší generaci připadá těžké být v neděli ráno nadšeni pro slovo Boží. To 
je výzva pro kazatele i jeho kázání. Forma a délka kázání, které dnes často trvá 
okolo 15 minut, musí být dále zkoumána. Při vší otevřenosti musí být jeho 
úkolem: zvěstovat evangelium. „Vlastní hodnota kázání nespočívá v tom jak je 
„otevřené“, nýbrž v tom jak dalece ono otevírá naše horizonty:“ Těmito slovy 
Pavel Filipi uzavřel svou řeč. Ta spolu s následnou diskusí ukázala, že se při 
nejmenším v Praze nacházíme ve společenství poutníků „Communio viatorum“. 
Vedle věcné diskuse zbylo také dost času na prohloubení společenství při společné 
oslavě ve „Zlatém městě“.
Příští rok se mezinárodní Spolek přátel fakulty zúčastní spolu s Českobratrskou 
církví evangelickou výročí vzniku této církve a bude je slavit 20.-23. listopadu 
2008 (čtvrtek-neděle).
Zprávy a další publikace budou brzy uveřejněny na www.spoleketf.org

With his Plea for bible orientated sermon Prof. Pavel Filipi on 3rd November 
opened the discussion together with the friends of the Protestant-Theological 
Faculty at Charles University in Prague. Filipis plea had its’ starting point in his 
book „Pozvání k naději“ (Invitation to hope) and the academical discussion on a 
theological faculty. His Co-referents the pastors Martin Horak (Jilemnice), Birgit 
Dušek (German speaking congregation in Prague) and Michael Hoffmann 
(Haramsøy, Norway) reflected about sermon and preacher based on their practical 
experience. 
It’s difficult to get especially younger people to become enthusiastic about hearing 
the word of god on a Sunday morning. This challenges not only the preacher, but 
although the sermon. It could and must be possible to ask about the shape and the 
length of the sermon, witch now is mostly at about 15 minutes. But its task must in 
all openness still be the same: The proclamation of the Gospel. “The real value of 
the sermon is not how “open” it is, but if and how wide it’s opening our horizons.” 
With these words Prof. Filipi closed his lecture. This lecture and the following 
discussion showed that at least in Prague there is a “Communio viatorum”, a 
fellowship of the way, between Professors, students and preachers. Beside the 
official discussion there was still enough time to deepen this fellowship in 
common celebrations in the golden city of Prague. 
Next year the international Association of Friends of the Protestant-Theological 
faculty will together with the faculty and the Protestant Church of the Czech 
Brethren celebrate the anniversary of the church from 20th to 23rd November 2008 
(Thursday to Sunday).
Reports and further information will soon be published on www.spoleketf.org . 

http://www.spoleketf.org/
http://www.spoleketf.org/


Mit einem Plädoyer für eine bibelorientierte Predigt eroeffnete Prof. Pavel 
Filipi am 3. November 2007 die Diskussion mit den Freunden der Evangelisch-
Theologischen Fakultät der Karlsuniversität in Prag. Filipis Plädoyer hatte seinen 
Ausgangspunkt in seinem Buch „Pozvání k naději“ (Einladung zur Hoffnung) und 
der eher akademisch geprägten Diskussion einer theologischen Fakultät hatte. 
Seine Co-Referenten die Pfarrer Martin Horak (Jilemnice), Birgit Dušek 
(Deutschsprachige Gemeinde Prag) und Michael Hoffmann (Haramsøy, 
Norwegen) reflektierten über das Thema der Predigt und des Predigers aus ihrer 
praktischen Erfahrung heraus.
Gerade unter der jüngeren Generation fällt es schwer Menschen am 
Sonntagmorgen für das Wort Gottes zu begeistern. Dies  fordert nicht nur den 
Prediger, sondern auch die Predigt heraus. Die Formen und die Länge der Predigt, 
die heute oft bei etwa 15 Minuten liegt, können und müssen hinterfragt werden. 
Ihre Aufgabe muss bei aller Offenheit Bestand haben: Die Verkündigung des 
Evangeliums. „Der eigentliche Wert der Predigt liegt nicht darin, wie „offen“ sie 
ist, sondern darin, ob und wie weit sie unsere Horizonte öffnet.” Mit diesen 
Worten schloss Pavel Filipi seinen Vortrag ab. Dieser zeigte gemeinsam mit der 
anschliessenden Diskussion, dass sich zumindest in Prag die Theologischen 
Lehrer, Studenten und Verkuendiger in einer ”Communio viatorum”, einer 
Weggemeinschaft, befinden. Neben der fachlichen Diskussion blieb auch noch 
genug Zeit diese Gemeinschaft beim gemeinsamen Feiern in der Golden Stadt zu 
vertiefen.
Im naechsten Jahr wird der Internationale Verein der Freunde der Fakultaet 
gemeinsam mit dieser und der Evangelischen Kirche der Boehmischen Brueder 
vom 20.-23.11. 2008 (Donnerstag-Sonntag) den Geburtstag der Kirche feiern.
Berichte und Informationen werden in Kürze unter www.spoleketf.org zugänglich 
sein.  

http://www.spoleketf.org/


P.S. 
Velmi děkujeme všem členům Spolku, kteří zaplatili členský příspěvek, přestože 
se letošního setkání nemohli zúčastnit a zvláště těm, kteří mohli zaplatit více, než 
byla základní částka (250 Kč / 8€). Díky většímu daru jednoho z členů Spolku 
mohl být rok 2007 zakončen bez deficitu, aniž jsme při tom získali dotaci zvenčí. 
Spolek Je nyní odkázán na příspěvky a dary svých členů více, než kdy jindy.
Spolek má charakter neziskové organizace. Čísla účtů jsou následující: v Čechách 
- E-banka: Spolek přátel ETF, 2720961001/2400. (Swift/BIC: EBNKCZPP   IBAN 
CZ0724000000002720961001);  v Německu  -  majitel  konta  Michael  Hoffmann 
(kvůli dodržení českých zákonů), 30 52 755 066 , Blz 701 100 88 Postbank SPAR 
München.

Thanks to a bigger gift from one of our members 2006 is the first year for the 
association going in financial balance without any contributions from outside. We 
still have the contract with faculty which ascribes us to free accommodation and 
use of rooms in the building of the faculty during our meetings but we are still 
dependent on members fee. We thank especially those members who paid more 
than the minimum fee and those who paid it even if they couldn‘t attend the 
meeting. The Spolek is a non-profit organization. Since spring the Association has 
a new cheaper bank account at e-banka: Spolek přátel ETF, 2720961001/2400. 
(Swift/BIC: EBNKCZPP   IBAN CZ0724000000002720961001)
The German bank account is still the same: 
The legal owner of the bank account is Michael Hoffmann (in accordance with 
Czech law), 30 52 755 066 , Blz 701 100 88 Postbank SPAR München.

Ein großes Dankeschön an alle Mitglieder des Spolek, die auch wenn sie nicht an 
der Konferenz teilnehmen konnten, trotzdem ihren Mitgliedsbeitrag bezahlt haben 
und auch an alle die mehr als den Mindestbeitrag von 250 CZK (8€) bezahlt 
haben. Durch eine größere Spende eines Mitlieds konnten wir 2007 erstmals ohne 
Defizit oder Zuschüsse von außen abschließen. Der Spolek ist mehr denn je auf 
die Beiträge und Spenden seiner Mitglieder angewiesen.
Der Spolek ist in der Tschechischen Republik als gemeinnützig anerkannt. Er hat 
seit dem Frühjahr ein neues billigeres Konto bei der e-banka: : Spolek přátel ETF, 
2720961001/2400. (Swift/BIC: EBNKCZPP   IBAN 
CZ0724000000002720961001)
Das Konto in Deutschland ist immer noch das alte: formeller Kontoinhaber: 
Michael Hoffmann, Kontonr. 30 52 755 066 , Blz 701 100 88 Postbank SPAR 
München. 


